
EMPL juhatuse koosolek 

 

EMPL kontor/ veebis osalemise võimalusega 

10.05.2023, 14.00-17.00  

Osales 13 juhatuse liiget: Ando Jukk (veeb), Ivar Dembovski (veeb), Jüri Külvik (veeb),  Lauri 

Raid, Margus Kohava (veeb), Tõnu Saaber (veeb), Martti Kork (veeb), Rain Pärn (veeb), Silver 

Rõõmussaar (veeb), Linnar Pärn (veeb), Rain Pärn (veeb), Jaan Kers (veeb), Raul Kirjanen 

(veeb). 

 

Tegevmeeskond: Henrik Välja, Kerli Alliksaar, Kadri Lainas, Jaan Lindmäe, Helena Täär, Pille 

Meier, Gea Otsa  

 

 

PÄEVAKORD: 

1. INFOD JA TEGEVUSTE ÜLEVAADE 

2. RMK MÜÜGITINGIMUSTES LISANDVÄÄRTUSE ARVESTAMINE 

3. PUIDUTEHNOLOOGIA PROFESSUURI TOETUSKIRI 

4. KOMMUNIKATSIOONITEGEVUSTE ÜLEVAADE 

5. SEADUSLOOME TEGEVUSTE ÜLEVAADE 

6. MAJANDUSAASTA AUDITEERIMISE ÜLEVAADE 

7. MUUD TEEMAD 

 

1. Infod ja tegevuste ülevaade 

• Aasta Puitehitise näitus Riigikogus 11.05 kell 13.00 avamine – eesmärk oli 

taaskasutada sügisese puitarhitektuuri konkursi näituse töid. 

• Puitarhitektuuri õppereis lükkub edasi – plaanis siiski korraldada. Otsime 

võimalusi.  

• KIK taotlusvooru kinnitus – saime 76 000€ toetust (eelarves planeeritud 46 

000€). PUUINFO tegevusteks 76 000€ + 22% omafinantseering. Ka Metsaselts 

sai oma tegevustele rahastuse u 10% vähem kui taotletud.  

• Lõuna – Korea delegatsioon 8-12.05 (ehitus, mööbel, puidutööstus) - suur huvi 

saetööstuse vastu. Külastavad ka meie liikmesettevõtteid. Täna käisid ka EMPL 

kontoris. EMPL vahendab infot  



• Saabumas on India delegatsioon 31.05 – 2.06 (puidu importijad, arhitektid) 

• Ukraina puidutööstuse liidu koostööpakkumine – taustauuring tehtud läbi 

saatkonna. Tegemist on päris organisatsiooniga, mis koondab rohkem ehk 

väiksemaid ettevõtteid, mitte suurtööstuseid. Puitmajaliidu poole ka pöördunud 

sellega.  

• Osalesime Eesti Panga ümarlaual ja andsime edasi sektori sõnumid, peamiseks 

jäi Eesti siseriiklike otsuste negatiivne mõju Eesti ettevõtete konkurentsivõimele 

ja investeerimiskliimale. 

• FSC metsamajanduse standardi avalikustamine. Endiselt on sees probleemne 

põlisrahvaste printsiip. Teeme taaskord pöördumise koos RMK ja 

Erametsaliiduga, ettevõtted oodatud samuti pöördumisega liituma. Ajakava – 

peale kaasamist ideaalis tahavad et see kehtima hakkaks sellel suvel ja siis on 

ühe aastane ülemineku periood. On oht, et RMK võib FSC sertifikaadist loobuda 

kui sellisel kujul edasi minnakse kuna sertifikaadi põlisrahvaste printsiip on 

vastuolus Eesti riikliku seisukohaga. Ettevõtetel tasuks müügis FSC puidu 

osakaalu vähendada.  

• SBP standardi rahvusliku riskihinnangu avalikustamine, liikmete ja 

Erametsaliidu abiga saatsime sisendi mis puudutab looduskaitsealadega seotud 

riske ja juhtisime tähelepanu, et need riskihinnangud peaksid olema madalamad. 

• LULUCF teemaline arutelu asjassepuutuvate sektoritega – talupidajate ja 

Turbaliiduga. Saime kokku lepitud et ei lase sektoreid üksteise vastu nö üles 

ässitada. Turbaliit näitas head praktikat kuidas LULUCF-i temaatikale sisuliselt 

läheneda, samas on turbatööstuse olukord lihtsam kui metsamajandusel. 

• Koalitsioonilepingu teemaline arutelu EMPL, taastuvenergia koda, kaugkütte 

ühing, proovime sõnastada ühised soovitused kliimaministrile. 

• Erik osaleb WOOD LLC projektis (koos TALTECH ja Jaan Kersiga) – uurivad 

Aasta Puitehitise konkursile esitatud objektide fassaadide vastupidavust 

• Erik osales CYANOTYPES projektis Green Building Solutions töögrupis – 

eesmärk hoida ja arendada meile kasulikku kontaktvõrgustikku.  

i. Loodud kontakt Lisa Lang, Director Policy & EU Affairs Orchestrator 

EIT Climate KIC 

1. Climate-KIC is Europe’s largest public-private partnership 

addressing climate change through innovation to build a net-



zero-carbon economy. We are supported by the European 

Institute of Innovation and Technology (EIT), a body of the 

European Union. Our response to climate emergency has been to 

focus our efforts on systems innovation to generate options and 

pathways for radical transformation.  

• Üldkoosoleku korraldamine 1 juuni 2023, Viljandi Pärimusmuusika ait 

i. Seminar kogukondade kaasamise/kommunikatsiooni teemal 

ii. Tegevuste ülevaade 

1. Eri tähelepanu vajavad  

a. EU teemad, Nordic-Baltic koostöö 

b. FSC 

iii. Majandusaasta aruande kinnitamine 

iv. Audiitori valimine 

• Loadmon OÜ hetkel peatas liikmeksastumise soovi 

• Kaamos Timber liikmelisus – 1 aastane periood liikmemaksu peatamise osas 

läbi – liikmete nimekirjast välja arvata?! Nende jaoks olukord paremaks ei ole 

läinud ja põhikirja järgi peaksime nad liikmeskonnast välja arvama. Otsus: 

arvame Kaamos Timberi liikmete seast välja ja ootame neid tagasi kui olukord 

on nende jaoks paremaks muutunud. 

 

2. RMK müügitingimustes lisandväärtuse arvestamine – Lisandväärtuse 

komponendiga oleks võimalik saada 1-3 hinnapunkti hinnaläbirääkimistes. Ühest 

süsteemi, mis seda ausalt väljendaks ei ole välja mõelnud. Palgi puhul ei peaks seda ehk 

rakendama, seal ei ole turu probleemi. Väga jõulist soovitust liit välja anda ei saa, sest 

esindame erinevaid ettevõtteid ja ei ole lahendust kus osad liikmed ei kaotaks 

muutusest. Me ei näe kuidas oleks võimalik lisandväärtuse arvestust teha mõistliku 

halduskoormusega ja soovitame RMK-l tõsiselt kaaluda, kas see on vajalik 

lisakomponent. Virnmaterjalide puhul peaks piisama kaskaadkasutuse põhimõttest. 

 

3. Puidutehnoloogia proffessuuri toetuskiri – välja saadetud kuid hetkel tagasisidet ei 

ole. Mõne nädala pärast tegeleme uuesti. Jaan Kers hoiab juhatust kursis.  

 

4. Kommunikatsioonitegevuste ülevaade 



• Koalitsioone loonud ja hoidnud. Koolitussari. Sõnumid.  

• Algatasime LULUCF koalitsiooni eesmärgiga joondada LULUCF ja tulevase 

AFOLU sektori tegevusi ja toetada teineteist dialoogis riigiga. Kohtusime 

Jõujaamade ja Kaugkütte Ühingu ning Taastuvenergia Kojaga infovahetuseks. 

Leppisime kokku ühise pöördumise kliimaministrile.  

• Oleme olnud meedias. Ernst&Young on hea alus.  

• Sotsiaalmeedias püüame näidata metsa igapäeva 

• Kas koolitussari vastas ootustele? Milliste koolitussarjas käsitletud teemadega 

saab EMPL edasi liikuda? Millised võiksid olla järgmise poolaasta koolitussarja 

teemad? Kas on soove esinejate osas? Tagasiside on oodatud! 

i. Kõik koolitused olid kindlasti huvitavad. Iga koolitus andis midagi.  

ii. Küsimus, kuidas laiemalt kaasata. Kord kuus hea võimalus kohtumiseks 

väljaspool juhatuse koosolekuid.  

iii. Metsa- ja puidusektori väärtuspakkumine. Kuidas näidata kogukondade 

tasandil milline on ettevõtluse sotsiaalne roll väljaspool tõmbekeskusi. 

Kuidas kohalikul tasandil rohkem silma paista, on vaja rohkem tööd 

teha.  

iv. Arusaamade ühtlustamiseks metsatööstuse liikmete seas. Tähtis kaasata 

ka väljaspool juhatusi inimesi.  

v. Kas oleks võimalik seminari ühtlustada juhatuse koosoleku päevaga? 

Mitte koolitusprogrammina vaid pigem seminarina. Oleks võimalus 

liikmetel tulla ka juhatuse koosolekule.  

vi. Kuidas kaasata teisi ettevõtteid, kes ei ole juhatuses?  

vii. Sarja eesmärk alguses oli sektori kõneisikute koolitamine ja juurde 

tekitamine. Lisaks on juurde tulnud sektori väärtuspakkumise idee ja 

ühise arengusuuna arendamine.  

viii. Koolitusprogramm on lisatasu eest ja peaks keskenduma sellele, mis ei 

ole liidu põhitegevuse alla.  

 

5. Seadusloome tegevuste ülevaade 

• Ministeeriumite seadusloomealased kavad. 

• Keskkonnaministeerium – hetkel on palju küsimusi lahtised. Ilmselt mai 

alguseks saab pilt ehk selgemaks. Senini pole uue valitsuse õigusloome alaste  



plaanide kirja saadetud. Hetkeseisuga on menetluses formaalselt 62 

seaduseelnõud, nendest valdav osa Riigikogu menetlusse esitatud EKRE 

initsiatiivil. Looduskaitseseaduse muutmise eelnõuna on EKRE taotlenud 

inimese osa arvestamist looduse osana. Enamus obstruktsiooni eelnõudest 

võetakse mingi hetk tagasi või ei menetleta pikka aega. Mõningaid eelnõusid 

liigub ka varjatud kujul. Suurim seadusemuudatuste pakett on esitatud 

kooskõlastusringile märtsi alguses Riigikantselei poolt ilma ühegi ministri 

allkirjata. Tegemist on tsiviilkriisi seaduse eelnõuga – selle kohaselt tahetakse 

ühte seadusesse liitu kokku nii riigikaitse kui ka tsiviilkriiside lahendamine. 

Hinnanguliselt kõige mahukam seaduseelnõu (431 lehekülge). Seadusega 

tahetakse anda riigile oluliselt suuremad volitused kõiksugu piirangute 

seadmiseks ja ettevõtetele kohustuste panemiseks kriisisituatsioonides. EMPLi 

seaduseelnõule arvamuse avaldajate hulka ei kutsutud. Kui eelnõu uuesti 

aktiveerub, siis oleks vaja sektori huvides oma ettepanekuid esitada, nt 

puiduhake on strateegiline energialiik, diiselkütus strateegilise tähtsusega 

energiaallikas, tagamaks, et muude energiaallikate äralangemisel puiduhakke 

tarneahel käigus püsiks jne.  

• Metsanduse arengukava – esialgne lootus oli teha ära enne Riigikogu 

suvepuhkust. Taustalt üritame, et Michael läheks välja MAK-iga, mis on 

teadlaste poolt koostatud ja jätab välja M. Kallase sisse viidud muudatused. 

Kohtumine on hetkel planeeritud alles 30.06. Oluline, et metsanduse 

arengukavasse ei pandaks sisse LULUCF-i eesmärke. 

 

6. Majandusaasta aruande auditeerimise ülevaade 

• Audiitoriga tähtaeg kokku lepitud 25 mai.  

• Esialgne dokumentidega tutvumine ja vestlus tehtud 

• Esialgne hinnang, et eelmise aasta välja toodud puuduseid on kõrvaldatud ja uus 

raamatupidaja audiitori hinnangul professionaalne  

• Majandusaasta aruande koostamisega seotult muutus jaanuaris presenteeritud 

esialgne tulemiaruanne 

• Tulud vähenesid 844 000€ pealt 801 000€ peale 

• KIK tulu algselt topelt arvesse võetud (2021 tegevuste eest laekunud 2022 

alguses, kajastatud juba 2021 tulemis) 



• E-veoselehe tulu vähenemine seoses ühe tulu topelt arvestuse ja segadusega 

käibemaksu ümber raamatupidaja vahetamise hetkel (osad arved olid arvestatud 

brutosummas) 

• Kulud suurenesid 845 500€ pealt 862 600€ peale 

• Immateriaalsete põhivarade kulum 7000€ 

• Maksuintress 2700€ 

• ATEA arve mis laekus jaanuaris aga oli arvestusest välja jäänud 4486€ 

• Tänaseks kõik parandused tehtud.  

•  Tulem muutus -1600€ pealt – 61 000€ peale 

Käesoleva aasta eelarve plaane see otseselt ei muuda. Muudab meie varade mahtu vastavalt. 

Audiitor vaatab veel kõik üle ja audiitori hinnangu saadame juhatusele enne liikmetele 

edastamist.  

 

7. Muud teemad 

• Maaülikooli rektoriga kohtumine varasügisel – Pille vastutab  

• Tartu Ülikooli rektoriga kohtumine varasügisel – Pille vastutab 

 

 

Koosolekut juhatas       Protokollis 

Henrik Välja        Kerli Alliksaar 


